
Oświadczenie złożone 

przez senatora Krzysztofa Słonia 

na 75. posiedzeniu Senatu 

w dniu 21 marca 2019 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Proszę Pana Premiera o pochylenie się nad następującym problemem i rozważenie wprowadzenia nie-

zbędnych zmian legislacyjnych w ustawie o ochronie przyrody. Zmiany te powinny umożliwić dyrektorom 

parków narodowych zbywanie nieruchomości należących do Skarbu Państwa w trybie bezprzetargowym na 

rzecz j.s.t. z przeznaczeniem na konkretny cel publiczny. 

Aktualny stan powoduje duże utrudnienia przy prowadzeniu procesów budowlano-inwestycyjnych doty-

czących budowy dróg, oświetlenia, chodników, ścieżek rowerowych itp. na terenach będących własnością 

Skarbu Państwa, a pozostających w użytkowaniu wieczystym parków narodowych. 

Bardzo jaskrawym przykładem takiej sytuacji jest miasto i gmina Bodzentyn, w granicach administracyj-

nych której leży blisko 30% powierzchni Świętokrzyskiego Parku Narodowego. 

Bez właściwych regulacji ustawowych trudno na takich „niedostępnych” w świetle prawa terenach plano-

wać i realizować inwestycje publiczne, wpływające na życie mieszkańców oraz zwiększające dostępność i 

atrakcyjność gospodarczą i turystyczną gminy. 
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